
مجلس  علنی  صحن  گذشــته  روز 
داغ  بحث  شــاهد  اســامی  شورای 
و  پنجشنبه  تعطیلی  سر  بر  نمایندگان 
جمعه یا جمعه و شنبه بود، اما در نهایت 
تکلیف روزهای تعطیل در ایران روشن 

شد.
به گزارش خبرآنلاین، نمایندگان مجلس 
ضمن اســتماع نظــر موافقــان و مخالفان 
پیرامــون تعطیلی پنج شــنبه با پیشــنهاد 
تعطیلی پنج شــنبه ها مخالفــت کردند و بر 
اســاس تصمیم اتخاذ شده و در صوت تایید 
شــورای نگهبان روزهای تعطیــل ایران به 

جمعه و شنبه منتقل خواهد شد. 
موافق تعطیلی پنجشنبه چه گفت؟

ســید محمدرضا میرتاج الدینی در قالب 
پیشــنهاد اعمال اصلاح جــز در این لایحه 
گفت: تاکنون ثقل موضوعات مطرح شــده 
پیرامون این لایحه به تبصره ۳ آن برمی گردد 
که مربوط به تعطیلی پنج شــنبه یا شــنبه 
است، پیشنهاد دولت شنبه تا چهارشنبه بود، 
اما کمیسیون اجتماعی یکشنبه تا پنج شنبه 
را روز کاری مطرح کرده اســت که مطابق با 
توضیحات اتاق بازرگانی به این نتیجه رسیده 
اســت، ضمن اینکه در این کمیســیون نیز 

اختلاف نظر وجود داشته است.
نماینده مردم تبریز، آذرشــهر و اسکو در 
مجلس تصریح کرد: تعطیلی پنج شنبه با در 
نظر گرفتن مبانی فرهنگی، دینی، اجتماعی، 
سیاســی دارای اهمیت است ضمن اینکه در 

درازمدت در کشور نهادینه شده است.
میرتاج الدینی افزود: پیشنهاد تعطیلی روز 
شنبه بر اســاس یک پروپاگاندای رسانه ای 
مطرح شده و این در حالی است که مراودات 
اقتصادی آمریکا و چین ۱۵۰۰ میلیارد دلار 
مبادلات تجاری است که حتی یک ساعت یا 

روز اداری مشترک ندارند.
دست مافیای رسانه ای غرب زدگان در 

کار است
و امــا علی اکبر علیزاده به عنوان نماینده 
موافــق با این پیشــنهاد افــزود: این لایحه 
از ســوی دولتی ارائه شــده که به جای رفاه 
مردم به دنبال رفاه سرمایه داران است ضمن 
آن که مافیای رســانه ای غرب زدگان و کلان 
سرمایه داران کشور یکپارچه شدند و به بهانه 
تأثیر تعطیلی پنج شــنبه بر اقتصاد پیشنهاد 

تعطیلی شنبه را مطرح کردند.
وی یادآور شــد: هم اکنــون ۹۰ درصد 
تجارت کشور با کشورهای همسایه ای است 
که به تعطیلی شــنبه یا پنج شــنبه توجهی 
ندارند، از ســوی دیگر صد درصد تجارت به 
صورت هوشمند و الکترونیک انجام می شود 
که ارتباطی بــا روز تعطیل ندارد، همچنین 
گمــرک و بنادر ما در تمــام ایام هفته فعال 
هستند و ثبت سفارش یک پروسه چند ماهه 

دارد.
مگر فقط اقتصاد مهم است؟

عبــاس گودرزی در قالــب تذکری طبق 
اصــل ۷۵ آیین نامه گفت: ابتــدا به ماده ۷۵ 
آیین نامه داخلی استناد می کنم، این مجلس 
یک عده مخالف و یک عده موافق هســتند، 
همــکار عزیز ما به موافقــان موضوع توهین 

کردند، موافقان استدلال های محکمی دارند.
وی ادامــه داد: مگر ایــن لایحه تنها بعد 
اقتصادی دارد که تنها مســائل اقتصادی را 
مطرح می کنید، ما موظف به ارزش و بها قائل 
بودن نسبت به سنت ها، آداب و آیین  و سبک 
زندگی ملت متمدن ایران اســلامی هستیم، 
مگر ما حق داریم زندگی مردم را دچار چالش 
کنیم. در حالی که مرکز پژوهش های مجلس 
نظرسنجی کرده و اکثر مردم موافق تعطیلی 
پنج شنبه هســتند. چرا قصد دارید مناسک 
دینی، سبک زندگی و سنت های مردم ایران 

را زیر سوال ببرید.
مخالفان پنجشنبه چه گفتند؟

محسن پیرهادی به عنوان نماینده مخالف 
با این پیشــنهاد در تذکری با استناد به ماده 
۷۵ آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی 
گفت: این تصمیم یک کار کارشناسی است و 
شورای نگهبان نیز به آن رسیدگی می کند. 
اینکه گفته شود کسی غربگرا است، درست 
نیست. غربگرا آن کسی است که می خواهد 
ســفره مردم را کوچک کند، کسی است که 
می خواهد به اقتصاد ضربه بزند.وی ادامه داد: 
در پاســخ به کســانی که مطرح می کنند از 
مراجع تقلید اســتفتاء نشده است، باید عین 
متن پاسخ دفتر حضرت آیت الله جوادی آملی 
را در این خصوص قرائت کند. در پاســخ به 
استفتاء صورت گرفته اعلام شد »از آنجایی 

که تعطیلی روز شنبه هماهنگ شدن با بازار 
و داد و ســتدهای اقتصادی جهانی اســت و 
موثر در برخی از مشــکلات اقتصادی و مهار 
تورم اســت و بسط تشبه به مخالفین نیست 
بلکه تعامل است، لذا تعطیلی روز شنبه علاوه 
بر روز جمعه مانعی ندارد.« درخواســت من 
این است که همکاران با پیشنهاد مطرح شده 

برای روز پنج شنبه مخالفت کنند.
در ادامه نماینده دولــت نیز به این نکته 
اشــاره کرده که مبنای دولت در این زمینه 

لایحه ای است که ارائه داده است.
ولی اسماعیلی رئیس کمیسیون اجتماعی 
در ادامــه افــزود: دو ســوال از صحن داریم 
اول اینکــه اگر بخواهیــم در صحن دو نفر 
نماینده اقتصاددان نــام ببریم باید از آقایان 
پورابراهیمی و شــمس الدین حســینی نام 
ببریم که موافق تعطیلی شــنبه هســتند و 
ســوال دوم اینکه اتاق تعاون ایــران و اتاق 
بازرگانــی ایران دو بال بازرگانی بین الملل ما 
در کشور هستند بنابراین باید یک جا به نظر 
متخصصان امر توجه کنیم.اسماعیلی ضمن 
تکذیب ارائه گزارشی از سوی مرکز پژوهش ها 
مبنی بر مخالفت مردم با تعطیلی روز شنبه و 
وجود اختلاف نظر در کمیسیون پیرامون این 
موضوع یادآور شد: ما نباید دوقطبی اقتصاد 
ایدئولوژیک را مطرح کنیم ضمن اینکه لازم 
است به این مهم توجه شود که با تعطیلی ۴ 

روز فقط با شرکای اصلی اعم از چین، عراق، 
ترکیه، امارات و هند ۸ میلیارد دلار خسارت 
به کشور وارد می شود که یک خودتحریمی 
و ظلم به معیشــت مردم محسوب می شود، 
از سوی دیگر از سال ۲۰۰۸ اکثر کشورهای 
حــوزه خلیج فــارس تعطیلات خــود را از 
پنج شــنبه وجمعه به جمعه و شــنبه تغییر 
دادند. این نماینده مــردم در مجلس تأکید 
کرد: هم اکنون که ســهم اقتصاد کشور در 
جهــان ۰.۴ درصد اســت در حالی که یک 
درصد از جمعیت به همراه ۷ درصد از منابع 
طبیعی را در اختیار داریم نباید اجازه دهیم 
بیش از این به اقتصاد کشــور لطمه بخورد و 
نمی توانیم جدای از دنیا اقتصاد بین الملل را 

حفظ کنیم.
متن مصوبه چه می گوید؟

ماده ۸۷ قانون مدیریت خدمات کشوری 
بدین شرح است: ساعات کار کارمندان دولت 
چهل و چهار ساعت در هفته است و ترتیب و 
تنظیم ساعات کار ادارات با پیشنهاد سازمان 
و تصویــب هیات وزیران تعیین می شــود و 
تغییر ساعت کار کارمندان در موارد ضروری 
با رعایت ســقف مذکور با دســتگاه ذی ربط 
اســت. میزان ســاعات تدریــس معلمان و 
اعضــای هیات علمــی از ســاعات موظف، 
 در طرح هــای طبقه بندی مشــاغل ذی ربط 

تعیین خواهد شد.

گروه سیاسی: پس از مدت ها مجددا 
نام ســاداتی نژاد وزیر سابق کشاورزی 
دولت سیزدهم بر سر زبان ها افتاد. ماجرا 
از این قرار اســت که رییس قوه قضائیه 
در جلســه پرسش پاسخ با دانشجویان 
یاسوجی در پاسخ به سوال دانشجویی 
مبنــی بر  آخرین وضعیــت پرونده ی 
وزیر سابق کشاورزی دولت اعام کرد : 
»در مقوله دانه درشت ها که مورد تاکید 
شما دانشجویان است، ما برخورد بدون 
اغماض و منطبق با مرّ قانون داشته ایم؛ 
در همین قضیه وزیر ســابقی که اشاره 
کردید بررسی ها و محاکمات انجام گرفت 
سال  سه  به  )ســاداتی نژاد(  نامبرده  و 

حبس محکوم گردید.«
لازم به یادآوری اســت که نام ســاداتی 
نژاد به موضوع فساد چای دبش و نهاده های 
دامی گره خورده اســت.این درحالیست که 
در تاریخ ۱ شــهریور ۱۴۰۰ او در جلسه رای 
اعتمــاد مجلس در بخشــی از نطقش گفته 
بــود: » یکی دیگر از مباحث، فسادســتیزی 
اســت. ما از انحصار جلوگیــری می کنیم و 
شرکت های تعاونی و تشکل های صنفی را به 
میدان خواهیم آورد. وزارت جهاد کشــاورزی 
را مردمی خواهیم کرد و ســامانه سوت زنی 
برای گزارش فساد در وزارت جهاد راه اندازی 
خواهیم کرد و تلاش می کنیم با رفع نواقص 
احتمالــی قانون از زمین خــواری جلوگیری 

کنیم.«
از ســوی دیگر، درحالی که نام سیدجواد 
ساداتی نژاد، وزیر ســابق جهادکشاورزی در 
پرونده های شــرکت چای دبش و نهاده های 
دامی مطرح شــده بود که  خبر آمد که وی 
برای انتخابــات مجلس ثبت نام کرده و تایید 

صلاحیت هم شده است!
 اولین شــخصی که خبر دستگیری وی 
داد داده بــود احمد علیرضابیگــی، نماینده 
اصولگرای مجلس  بــود .وی اعلام کرده بود 

که  ســیدابراهیم رئیســی هنگام برکناری 
ســاداتی نژاد از وزارت کشــاورزی در جریان 
فســاد رخ داده در ایــن وزارتخانــه بود اما 
نمی خواستند کار به استیضاح وزیر کشاورزی 
کشیده شود تا مسائل در مجلس مطرح شود.
 او در ادامــه گفتــه بود: »آقای رئیســی 
کــه قطعاً از موضوعات پشــت پــرده باخبر 
بود، برداشت شــان این بود کــه اگر این وزیر 
در جلســه اســتیضاح قرار گیرد، بسیاری از 
موضوعات برملا خواهد شد و این به  نفع دولت 
نیست؛ به همین جهت برنامه ریزی کردند که 
ســاداتی نژاد خودش استعفا دهد. بسیاری از 
موضوعات در پرونده فساد چای مطرح است؛ 
ازجمله نقش وزارت جهادکشاورزی، سازمان 
غــذا و دارو و گمرکات به این موضوع مرتبط 

بودند«.
 نکته جالب توجه آنجا بود که همزمان با 
افشاد نقش ســاداتی نژاد در فساد صلاحیت 
وی در انتخابــات مجلــس تایید شــده بود. 
در آن ایام  ســایت خبری مدارا نوشــته بود: 
»صلاحیت سیدجواد ساداتی نژاد، وزیر سابق 
جهاد کشاورزی که این روزها نام او با پرونده 
فســاد ۱۴۰ هزار میلیاردی چای دبش گره 
خورده توسط هیات اجرایی تایید شده است. 
ســاداتی نژاد برای انتخابات مجلس از حوزه 
تهران نام نویســی کرده اما احتمال اینکه به 
حــوزه انتخابیه کاشــان و آران و بیدگل که 
در مجلــس فعلی نماینده آن بود برگردد هم 

وجود دارد«.
 جــواد ســاداتی نژاد در ۲۰ مرداد ۱۴۰۰ 
به  عنوان وزیر پیشــنهادی جهاد کشاورزی 
دولت ابراهیم رئیســی به مجلس معرفی شد 
و در تاریخ سوم شــهریورماه ۱۴۰۰ با ۲۵۳ 
رای موافــق، ۲۷ رای مخالف و ۴ رای ممتنع 
نماینــدگان به  عنوان وزیر جهاد کشــاورزی 
دولت ســیزدهم از مجلس رای اعتماد کسب 
کرد و در ۲۲ فروردین ۱۴۰۲ از سمت وزارت 

استعفا کرد.

 نکته دیگری که بــاز هم عجیب به نظر 
می رســد این اســت که هنگامی که ساداتی 
نژاد استعفا کرد )برکنار شد( سخنگوی جوان 
دولت گفت: »آقای ساداتی نژاد استعفا دادند و 
استعفای ایشان پذیرفته شد، اکنون نیز یکی 
از معاونان ســابق ایشان سرپرست وزارتخانه 
اســت. آن چیزهایی که گفته می شود شایعه 
اســت، صحت ندارد و نباید بدان توجه کرد. 
دولت اکنون از کمک های ایشــان اســتفاده 
می کند و در آینده نیز همکاری هایی خواهیم 

داشت.« 
 آنــا روزها ، دیگر نامی از او به میان نیامد 
تا موضوع فساد چای دبش توسط قوه قضائیه 
برملا شد. ناگهان دولت پشت او را خالی کرد 
و همین ســخنگوی جوان دولت خبر داد که 
عده ای توســط گشت ارشــاد مدیران برکنار 
شــده اند. رئیس جمهور هــم گفت: »موضوع 
فســاد چای دبش موضوع جدیدی نیست و 
دولت قبلًا آن را می دانسته و به  محض اینکه 
فهمیدیم، افراد را برکنار و آنها را به قوه قضائیه 
معرفی کردیم. این درحالی اســت که رئیس 
قــوه قضائیه به  صراحت گفــت: دولت هنوز 
کسی را معرفی نکرده است. دولت نیز هنوز از 
اینکه اسامی مدیران متخلف و فاسد را اعلام 

کند، سر باز می زند.«
 ســیدجواد ســاداتی نژاد، فارغ التحصیل 
روســیه اســت و تلاش می کرد »کشاورزی 
دســتوری « و سوسیالیستی را در ایران پیاده 
کند. فردی که به مدت ۲۰ ماه سکان وزارت 
جهاد کشــاورزی را در دست داشت، مصمم 
بود برنامه های توســعه کشاورزی شوروی در 
دهــه ۷۰ و ۸۰ را در ایران اجــرا کند. او که 
فارغ التحصیل رشــته هیدرولوژی از دانشگاه 
دولتی مســکو است، قصد داشــت ایده های 
قدیمی و شکست خورده شوروی را در ایران 
پیاده کند. بــه  معنای واقعی به دنبال دولتی 

کردن کشاورزی ایران بود.
 ساداتی نژاد با در پیش گرفتن راهبردهایی 
مثــل »جلوگیری از فســاد و ضــرر و زیان 
محصولات کشــاورزی«، »مقابله با دلالی و 
و »افزایش درآمد کشاورزان«،  واسطه گری« 
کشاورزی ایران را به سمت وسوی خطرناکی 
برد؛ به  گونه ای که سخنگوی دولت در تبیین 
دلایل برکناری اش گفت: »با افزایش قیمت ها 
بعد از جنــگ اوکراین و رکــود دوره کرونا، 
ارزیابی هایــی صورت گرفــت و منجر به این 

شــد که جابه جایی مدیریتی در وزارت جهاد 
کشاورزی انجام شود«.

 اما درباره فســاد چای دبش، اعلام شــد 
که این فســاد از سال ۱۳۹۸ آغاز شده است. 
ساداتی نژاد در همان ایام نیز نماینده مجلس 
از حوزه کاشــان و عضو کمیسیون کشاورزی 
بود و بعدها به ریاست این کمیسیون رسید. 
اکنون این سوال مطرح است که آنچه در دوره 
وزارت او در جهادکشــاورزی بین ســال های 
۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ درباره چای دبش و نهاده های 
دامی رخ داد، آیا ارتباطی با دوره نمایندگی او 

دارد یا خیر؟
 در همین ایام پس از افشای ماجرای فساد 
چای دبش، خبرگزاری قوه قضائیه از ارتباط 
دو فساد و تخلف با هم خبر داد و از »ارتباط 
باورنکردنی پرونده واردات نهاده های دامی و 
چای دبش« نوشــت. در ابتدای اردیبهشت 
ســال گذشــته  نیز پس از آنکه سرپرســت 
جدیدی برای وزارت کشــاورزی تعیین شد، 
محسنی اژه ای ۲۷ اردیبهشت در جریان سفر 
به استان خراسان شمالی در دانشگاه بجنورد 
از دســتگاه های امنیتی خواست »نسبت به 
شناسایی و معرفی جریانات سازمان یافته ای 
که اقدامات کاذبی علیــه اقتصاد و بازارهای 
ارزی و ریالی ترتیب می دهند، اهتمام داشته 
باشــند«. او بلافاصله افزود: »برای نمونه در 
یک فقره در نتیجه یک ارتباطات ناصحیح با 
یک شرکت برای واردات میلیون ها تن نهاده 
دامــی بیش از هزار میلیــارد تومان از مردم 
دریافت شــده اما کالایی وارد کشور نشد؛ ما 
به این موضوع ورود کردیم و رســیدگی ها و 
برخوردهای مجدانــه و لازم را ترتیب داده و 
اجازه ندادیم این موضوع به یک پرونده فساد 

بزرگ با شاکیانی پرتعداد تبدیل شود«.
 آن طورکه مشخص است در طول نزدیک 
به دو سال ریاست ساداتی نژاد بر وزارت جهاد 
کشاورزی، شــرایط راحتی برای انواع تخلف 
و فســاد ارزی فراهم بوده اســت.   غلامرضا 
نوری قزلجه، نماینده مجلس نیز اخیراً و پس 
از افشای فساد چای دبش خبر داد که پرونده 
ســاداتی نژاد در ماجرای کوتاژ صوری )یکی 
از تخلفات واردات نهاده هــای دامی( در قوه 

قضائیه درحال پیگیری است.
البتــه این موضــوع را فراموش نکنیم که 
همزمان با اخراج ساداتی نژاد از دولت، معاون 

او هم برکنار شد. 

مجلس یازدهم بالاخره تصمیم گرفت

شنبه ها تعطیل

»مردم سالاری« بررسی کرد

پرونده فساد دبش و 2 وزیر سابق

جوابیه وزارت کشور به گزارش روزنامه 
»مردم سالاری«

وزارت کشور در واکنش به گزارش روزنامه مردم سالاری با عنوان »مجلس 
دوازدهم با عجایب فراوان« جوابیه ای صادر کرد که متن آن بدین شرح است:
 ۱. اکثریــت و اقلیــت برآمــده از رای مردم در همه نظام های سیاســی 
مترقی جهان، موضوعی کاملا پذیرفته شده است همان طور که فرآیند تایید 
صلاحیت با سازوکارهای متعدد در نظام های قائل به تحول آفرینی از طریق 

صندوق رای وجود دارد.
۲.  انتخابات دوازدهمین دورۀ مجلس شورای اسلامی بطور دقیق بر اساس 
تغییرات قانون انتخابات مبتنی بر اصل قانونمداری، برگزار شده و فرایندهای 

آن عمل به مر قانون بوده است. 
۳.  هر مرحله از فرایندهای اجرایی انتخابات، تابع روندهای حقوقی خاصی 
است و امکان مداخله یا رفتار فراقانونی از سوی مجریان وجود نداشته است. 
۴.  در رابطــه با فرایند بررســی صلاحیت های داوطلبــان در هیات های 
اجرایــی، برای چندمین بــار باید تصریح کرد که هیات هــای اجرایی مراکز 
حوزه هــای انتخابیه برابر قانون از ماهیت حقوقی مســتقلی برخوردارند. این 
هیات ها، مظهر مردمی بودن برگزاری انتخابات هستند و دولت نمی تواند در 
تصمیمات آن مداخله کند؛ در عیــن حال، اعلان نظر هیات های اجرایی در 
خصوص تایید، عدم تایید یا عدم احراز داوطلبان مستند به قانون و براساس 

مدارک و اسناد معتبر است. 
علاوه بر این، برای داوطلبان با وضعیت عدم تایید یا عدم احراز، این امکان 
فراهم شده بود که طی بازه زمانی ۲۱ الی ۲۴ آبان، اعتراض خود را از طریق 

پنجره واحد وزارت کشور خطاب به هیات نظارت اعلام کنند. 
۵.  براســاس نتایج اعلام شده از سوی هیات های اجرایی مراکز حوزه های 
انتخابیه، ۷۰ درصد از داوطلبــان، تایید و ۱۴ درصد از داوطلبان عدم تایید 

شده اند. 
در عین حال صلاحیت ۱۴ درصد از داوطلبان »احراز« نشده است. »عدم 
احراز« بر اســاس اصلاحات جدید قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی به 
عنوان یکی از نتایج احتمالی بررسی صلاحیت های هیات های اجرایی در نظر 

گرفته شده است )ماده 6۱( و این عدم احراز به معنای عدم تایید نیست. 
6.  شرایط داوطلبی در قانون جدید با افزوده شدن شرط سابقۀ پنج سال 
)موضوع بند ۹ ماده ۳۱( برای داوطلبی انتخابات مجلس شــورای اســلامی، 
تغییر کرده است و دلیل ۳۲ درصد از عدم تایید یا عدم احراز داوطلبان، ناظر 
به شــرط مزبور بود که در صورت حذف این شرط، مجموع تایید شدگان به 

۸۰ درصد می رسید.
۷.  در دولت ســیزدهم برابر عهدی که با مردم بسته شده، اصل بر مردم 
مداری اســت و دولت در حــوزه انتخابات با رویکــرد قانونمدارانه بر حفظ 
اســتقلال هیات های اجرایی و حفظ حقوق همــه داوطلبان با هر رویکرد یا 

گرایش سیاسی تاکید دارد.
۸.  ســتاد انتخابات وزارت کشــور، اجرای دقیق و قانونمند این انتخابات 
را با تکیه بر تجربه دوره های مختلف و همراهی و مشــارکت مردم با تمرکز 
بر سلامت انتخابات، محقق ســاخت و در کمال صداقت و با صیانت از آرای 
مردم در نهایت شفافیت، تمام مراحل آن را از پیش ثبت نام تا رای گیری و 
شمارش آرا و میزان مشــارکت، اطلاع رسانی کرد و اساسا سلامت انتخابات 
و صیانت از آرای مردم و شــفافیت در نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران، 

متداول و همیشگی است.

رشیدی کوچی:

پشت پرده افشاگری های اخیر، جنگ قدرت است
نماینده مردم مرودشت گفت: قطعا پشت این اتفاقات )افشاگری ها( جنگ 
قدرت اســت چیزی غیر از این نیست، کســی برای خدا نمی آید آبروی یک 
مومن یا یک بنده خدا را ببرد؛ اما مشاهده کردیم خیلی از این افراد هیچ ابایی 

از بیان این موارد و ورود به زندگی افراد دیگر ندارند.
جلال رشــیدی کوچی نماینده مردم مرودشت در مجلس شورای اسلامی 
در گفت وگو با ایلنا، درخصوص افشــاگری هایی که در جریان انتخابات اخیر 
اتفاق افتاد و اینکه چه انگیزه ها و عواملی پشــت این اتفاقات پنهان اســت، 
گفت: اولا به نظر من این انتخابات یک انتخابات درون حزبی میان اصولگرایان 
بود و اصلاح طلبان نقشی نداشــتند. از سوی دیگر در بین همان اصولگراها 
مــن از این اتفاقاتی که رخ داد به عنوان اتفاقات کثیف یاد می کنم. وی ادامه 
داد: ما در این انتخابات شــاهد بودیم کــه رقابت انتخاباتی به یک نزاع برای 
بردن آبروی بیشــتر از همدیگر در میان جریانات مختلف اصولگرایی تبدیل 
شــد و این خیلی بد بود، من فقظ نظاره گر بــودم و غضه می خوردم که چرا 
در میان گروه های منتســب به جریان انقلابی شاهد چنین مسائلی هستیم و 
اینطور دارند پنجه روی چهره یکدیگر می کشــند. عضو کمیسیون شوراهای 
مجلس تصریــح کرد: در فرآیند این انتخابات پیروزی با کســانی بود که به 
دنبال تضعیف جریان انقلابی بودند و نتیجه آن هم کاهش مشــارکت بود که 

در دور دوم رقم خورد.
رشــیدی کوچی در ادامه عنوان کرد: به نظرم باید یک چاره ای اندیشیده 
شــود، اینکه یک ســری افراد چون ارتباطاتی با یک سری نهادهای امنیتی 
دارنــد، بالاخره این اخبار از یک جایــی دارد می آید و آن نهاد ها هم در نزاع 
و تنازعی که با همدیگر دارند یک ســری اخبار را به صورت قطره چکانی به 
افراد می دهند تا علیه همدیگر اســتفاده کنند که خروجی این کارها به نفع 

کشور نیست.
وی خاطرنشــان کرد: این اتفاقات برخلاف نظر و نگاه رهبری اســت که 
ایشــان می فرمایند مردم را به آینده امیدوار کنید و اخبار خوب موفقیت ها و 
دستاوردهای کشــور را بگویید، خبرها و اطلاعات این چنینی که در فضای 
جامعه منتشر می شود منجر به ناامیدی مردم و دلسردی آنها می شود. عملا 
این ها دیگر هیچ چیزی را باقی نگذاشتند که مردم نسبت به آن اعتماد کنند 

و امیدوار باشند. 
نماینده مردم مرودشت در ادامه اظهار داشت: می دانیم که فضای اکثریت 
جامعه با این اقلیت متفاوت است، این ها دارند برای جلب نظر و توجه همین 

اقلیت تلاش می کنند و برای آن ها برنامه ریزی می کنند.
رشیدی کوچی در ادامه تصریح کرد: قطعا پشت این اتفاقات جنگ قدرت 
اســت چیزی غیر از این نیست، کسی برای خدا نمی آید آبروی یک مومن یا 
یک بنده خدا را ببرد؛ اما مشــاهده کردیم خیلــی از این افراد هیچ ابایی از 
بیان این موارد و ورود به زندگی افراد دیگر ندارند. وی یادآور شــد: البته این 
مواردی که مطرح می شــود باید بررسی شــود و حتما هم می شود اما اینکه 
اینطــور ذره بین برداریــم و زندگی افراد را زیر و رو کنیم و بعد اطلاعات آن 
را از روی قصد و برای اینکه در جامعه اثر بگذارد منتشر کنیم، اتفاقی خوب 

و به نفع نظام نیست.

آخرین جزئیات تشکیل فراکسیون 
مستقلین مجلس دوازدهم

نخستین مجمع عمومی فراکسیون مستقلین مجلس دوازدهم هفته آینده 
با حضور قریب به ۱۰۰ نفر از منتخبان برگزار خواهد شد. به گزارش ایلنا، بعد 
از پایان دور دوم انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی غلامرضا 
نــوری قزلجه در گفت وگویی با اعلام خبر پیروزی ۱۳ تن دیگر از نمایندگان 
دارای مشــی مســتقل در این دوره عنوان کرد که اکنون تعداد نمایندگان 
متمایل به حضور در فراکســیون مســتقلین به ۱۰۰ نفر نزدیک شده است 
و این امر را نویدبخش یک حضور و فعالیت جدی تر از ســوی مستقلین در 
مجلس آینده دانســت. حال برخی اخبار از برگزاری نخستین مجمع عمومی 
فراکســیون مستقلین مجلس دوازدهم طی هفته آینده و احتمالا در روز سه 
شــنبه اول خرداد ماه حکایت دارد. گفته می شــود دو هفته قبل با تشکیل 
جلسه ای که در آن بیش از 6۰ نفر از نمایندگان مستقل حضور داشتند یک 
هیات موســس ۱۵ نفره انتخاب شد تا نسبت انجام مقدمات تشکیل رسمی 

فراکسیون و تدوین اسناسنامه اقدام کند.
اسامی هیات موسس ۱۵ نفره فراکســیون مستقلین به شرح ذیل است: 
مســعود پزشــکیان، غلامرضا نوری قزلچه، مهرداد لاهوتی، همتی )ایلام(، 
احمد بخشــایش، غلامرضا تاج گردون، فتح اله توســلی، حسین زاده، محمد 
باقــری بناب، علاءالدین بروجردی، نصیرپور، مریم عبداللهی، قدرتی، ســید 
فرید موســوی و مصطفی پوردهقان. بر این اساس نخستین مجمع عمومی 
رسمی این فراکسیون با دعوت قریب به ۱۰۰ نماینده و با دستورکار تصویب 

اساسنامه و انتخابات هیات رییسه در هفته آینده برگزار می شود.

جوابیه

مجلس

یک انتصاب مهم در نیروی قدس 
سپاه پاسداران

ایرج مسجدی به عنوان معاون هماهنگ کننده نیروی 
قدس سپاه منصوب شد.

به گزارش خبرآنلاین، ایرج مســجدی ســفیر سابق 
ایران در عراق به عنوان معــاون هماهنگ کننده نیروی 
قدس سپاه منصوب شده است. پیش از این سردار شهید 

محمدهادی حاج رحیمی عهده دار این مسئولیت بود.
شــهید حاج رحیمی در اردیبهشــت ۱۴۰۰ به سمت 
معاون هماهنگ کننده نیروی قدس منصوب شــده بود. 
ایشــان با اصرار خود به سوریه اعزام می شود و در نهایت 
نیز در همین مأموریت به آرزوی دیرینه خود دست یافته 

و به فیض شهادت نائل آمدند.

فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش:
پدافند هوایی، آمادگی دفاع 

همه جانبه را دارد
فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش گفت: پدافندهوایی 
با تکیه بر نیروی انســانی کارآمد، تجهیزات بومی و به روز 
آمادگی دفاع همه جانبه در برابر هرگونه تهدیدی را دارد 
و از منافع ملی و امنیت مرزهای هوایی و زیرساخت های 
کشورمان دفاع می کند. به گزارش  ایسنا به نقل از روابط 
عمومی ارتش، امیر ســرتیپ علیرضا صباحی فرد فرمانده 
نیروی پدافند هوایی ارتش در گردهمایی فصلی روحانیون 
مقیم مرکز و هماهنگ کننده های عقیدتی سیاســی های 
ارتش که در ســالن اجتماعات شــهید مطهری این نیرو 
برگزار شــد، با بیان اینکه نهــاد روحانیت در دوران دفاع 
مقدس، در کنار دیگر رزمنده ها حضوری جدی داشــته 
اســت، گفت: یکی از عرصه هایی کــه روحانیت با حضور 
گســترده خود در آن نقش آفرینی کرد دفاع مقدس بود 

که باید این نقش بیش از پیش به مردم شناسانده شود.
وی در ادامــه افــزود: امروز موقعیت فعلی ما بســیار 
حساس است و اگر بخواهیم در مقابل دشمن ایستادگی 
کنیم باید قوی باشیم که این کار در بین نیروهای مسلح 

به خوبی انجام می شود.
فرمانــده نیــروی پدافند هوایی ارتش بــا بیان اینکه 
توســعه تجهیزات پدافندی در حراست از مرزهای هوایی 
کشورمان نقشــی خطیر را ایفا می کند، خاطرنشان کرد: 
دفــاع مقدس به ما آموخت باید بــرای دفاع از خود قوی 
باشــیم و امروز با تکیه بر توانمندی داخلی در راســتای 
بومی ســازی و ارتقا تجهیزات پدافندی به پیشرفته ترین 
سلاح های روز دنیا که همگی بومی هستند مجهز هستیم.

وی خاطرنشــان کرد: پدافندهوایی با تکیه بر نیروی 
انســانی کارآمد و تجهیزات بومی و بــه روز آمادگی دفاع 
همه جانبه در برابر هرگونه تهدیــدی را دارد و از منافع 
ملی و امنیت مرزهای هوایی و زیرساخت های کشورمان 

دفاع می کند.
فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش با اشاره به اهمیت 
ارتقای توان دفاعی کشور در مقابله با تهدیدات دشمنان 
نظام تصریح کرد: دشــمن به هیچ وجــه از اهداف خود 
دست نخواهد کشید، اگرچه در جنگ سخت متوجه توان 
دفاعی و نظامی نیروهای مسلح ما شده است اما در جنگ 
نرم ســعی در ضربه زدن به جمهوری اسلامی ایران دارد 
کــه با توکل بر خداوند و با رهنمودهای فرماندهی معظم 
کل قوا و پشــتوانه مردم در این زمینه نیز مایوس خواهد 

شد.
حجت الاســلام والمســلمین محمد بهمــن رئیس 
اداره عقیدتی سیاســی نیروی پدافنــد هوایی نیز در این 
گردهمایی، گزارش مبســوطی از فعالیت هــا و اقدامات 
صورت گرفته در حوزه های مختلف دینی،  قرآنی، علمی 

و پژوهشی، فضای مجازی و رسانه ای ارائه کرد.
وی با اشــاره به اینکه دشمنان نظام اسلامی همواره با 
تبلیغات باطل بویژه بر روی نسل جوان سعی در تضعیف، 
تخریب و تحریف جبهه حق دارند، افزود: امروزه دشــمن 
ایمــان و اعتقادات مردم را مورد هجمه قرار داده اســت 
کــه فرماندهان جنگ نــرم باید با تدبیــر و دانش خود 
در زمینــه جنگ نــرم، در حوزه فضای مجازی و ســواد 
 رسانه ای با دشــمن مقابله و نسل جوان را از توطئه های 

شوم دشمن آگاه کنند.

جنتی:
اولویت اصلی چاره اندیشی برای حل 

مشکلات کشور باشد
دبیر شورای نگهبان همچنین تاکید کرد: برگزیدگان 
مردم بایــد رقابت های انتخاباتــی را پایان یافته بدانند و 
اولویت اصلی شان، چاره اندیشی برای حل مشکلات کشور 
باشد و در این راه، سیاست های کلی نظام قانون گذاری که 
از سوی مقام معظم رهبری ابلاغ شده را مدنظر قرار دهند 

و برای اجرایی شدن آن ها برنامه ریزی کنند.
به گزارش ایسنا، دبیر شورای نگهبان گفت: برگزیدگان 
مردم بایــد رقابت های انتخاباتــی را پایان یافته بدانند و 
اولویت اصلی شان، چاره اندیشی برای حل مشکلات کشور 

باشد.
آیت الله احمد جنتی دبیر شــورای نگهبان در ابتدای 
جلسه روز چهارشنبه ۲6 اردیبهشت ۱۴۰۳ این شورا در 
خصوص مرحلــه دوم انتخابات دوازدهمین دوره مجلس 
شورای اسلامی که روز جمعه ۲۱ اردیبهشت در ۲۲ حوزه 
انتخابیه برگزار شــد، اظهار کرد: با مشخص شدن تکلیف 
۴۵ کرسی باقی مانده، در روزهای آینده شاهد آغاز به کار 

دوره جدید مجلس شورای اسلامی خواهیم بود.
وی خاطرنشان کرد: فرصت چهارساله نمایندگی مردم 
در مجلس شــورای اســلامی یک نعمت بسیار ارزشمند 
است و نمایندگان باید با تلاش و جدیت در انجام وظایف 
قانونی خویش، شــکرگزار این نعمت باشــند و به نحوی 
عمل کنند که این دوره نمایندگی جزو باقیات الصالحات 

آن ها باشد.
دبیر شورای نگهبان همچنین تاکید کرد: برگزیدگان 
مردم بایــد رقابت های انتخاباتــی را پایان یافته بدانند و 
اولویت اصلی شان، چاره اندیشی برای حل مشکلات کشور 
باشــد و در این راه، سیاست های کلی نظام قانون گذاری 
که از ســوی مقام معظــم رهبری ابلاغ شــده را مدنظر 
قرار دهند و برای اجرایی شــدن آن ها برنامه ریزی کنند. 
آیت الله جنتی در بخــش دیگری از صحبت هایش ضمن 
عرض تبریک به مناســبت دهه کرامت گفت: امروز روز 
بزرگداشت حضرت احمد ابن موسی )ع( شاهچراغ است 
و در آســتانه سالروز میلاد با برکت امام رضا )ع( نیز قرار 
داریم. این مناســبت ها فرصت های مناســبی برای نشر 
آموزه های الهی اســت که در سیره بزرگان دینی جلوه گر 
شده است. وی عنوان کرد: آشفتگی دنیای امروز که تحت 
تاثیر مناســبات منفعت طلبانه و ظالمانه جهان سلطه به 
وجود آمده، درمانی جــز معارف و آموزه های الهی ندارد. 
معرفی صحیح حیات طیبه اولیای الهی، تشنگان حقیقت 

را جذب خواهد کرد.

دفاعی

شورای نگهبان
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دفتر رهبری با تعطیلی شنبه ها موافقت کرد
هر ســه مرجع تقلید و همچنین دفتــر رهبر انقلاب با تعطیلی 
شــنبه ها مشکلی نداشتند این مســئله به معنای آن است که این 
مصوبه از نظر شــرعی مشــکل نــدارد به گزارش تســنیم، رئیس 
کمیسیون اجتماعی مجلس با اشاره به تصویب تعطیلی روز شنبه در 
جلسه دیروز مجلس گفت: سه مرجع تقلید و همچنین دفتر رهبر 
انقلاب با تعطیلی شنبه ها مشکلی نداشتند، این مسئله به معنای آن 
اســت که این مصوبه از نظر شرعی مشکل ندارد. ولی اسماعیلی با 
اشــاره به تصویب تعطیلی شنبه ها در صحن مجلس، اظهار داشت: 
اکثر نمایندگان مجلس شــورای اسلامی با تعطیلی شنبه ها موافق 
بودند، زیرا معتقد بودند نباید فرصت های تعامل اقتصادی با جهان 

را از دســت بدهیم. وی با اشاره به استفتاء از دفاتر ۳ مرجع تقلید و 
همچنین رهبر انقلاب درباره تعطیلی شنبه ها، گفت: هر سه مرجع 
تقلید و همچنین دفتر رهبر انقلاب با تعطیلی شــنبه ها مشــکلی 
نداشتند این مسئله به معنای آن است که این مصوبه از نظر شرعی 
مشکل ندارد.اســماعیلی تصریح کرد: از این رو انتظار این است که 
شــورای نگهبان نســبت به این مصوبه نه از نظر قانونی و نه از نظر 
شــرعی ایــرادی وارد نکند. این نماینده مردم در مجلس شــورای 
اسلامی تاکید کرد: اگر شورای نگهبان طی ۱۰ روز آینده این مصوبه 
 را تایید و رئیس مجلس ابلاغ کند تعطیلی شــنبه ها از اواخر خرداد 

امسال باید اجرایی شود.


